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Medlemmerne af Studienævnet for 

Virksomhedskommunikation og IT 

 

 

  

  

Referat af møde nr. 1 i Studienævnet for Virksomhedskommunikation og 

IT 

 
Tid: Fredag den 4. februar 2022 kl. 9.00 

Sted: Teams-møde 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden – beslutningspunkt 

2. Godkendelse af referat af møde nr. 7 og 8 – beslutningspunkt 

3. Orientering om studienævnets arbejde v/formanden - orienteringspunkt 

4. Valg af studienævnsformand og stedfortræder for formanden – beslutnings-

punkt 

5. Meddelelser – orienteringspunkt 

6. Orientering fra møde i Uddannelsesforum den 10.12.21 – orienteringspunkt 

7. Implementering af e-læringsforløb om GDPR i undervisningen – beslut-

ningspunkt 

8. Procedure for opfølgning på undervisningsevalueringer på ITKO – beslut-

ningspunkt 

9. Manglende studenterrepræsentation i studienævnet fra 1. februar 2022 – 

drøftelsespunkt (udsat fra sidste møde) 

10. Eventuelt 

 

 

Til stede: 

Christa Thomsen, professor - formand 

Christiane Marie Høvring, adjunkt 

Keld Pedersen, lektor 

Søren Erik Nielsen, lektor 

 

Desuden deltog: 

Jakob Arnoldi, professor og studieleder (observatør) 

Anne Gammelgaard Ballantyne, lektor (observatør) 

Hanne Falsig, uddannelsesrådgiver, BSS Studier 

 

Fraværende med afbud: 

Bjarne Rerup Schlichter, lektor 

Lars Bækgaard, lektor 
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Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt uden bemærkninger. 

 

 

Punkt 2. Godkendelse af referat af møde nr. 7 og 8 

Referaterne blev godkendt uden bemærkninger. 

 

 

Punkt 3. Orientering om studienævnets arbejde 

Som bilag til punktet var der fremsendt link til Standardforretningsorden for studie-

nævn. Da der ikke er nye studienævnsmedlemmer, var der enighed om, at en detalje-

ret gennemgang af forretningsordenen ikke var nødvendig.  

 

 

Punkt 4. Valg af studienævnsformand og stedfortræder for formanden 

Christa Thomsen blev enstemmigt genvalgt som formand for studienævnet, og Bjarne 

Rerup Schlichter blev enstemmigt genvalgt som stedfortræder for formanden.  

 

 

Punkt 5. Meddelelser 

Studienævnets formand havde følgende meddelelser: 

 

Møde i aftagerpanelet for cand.it (ITKO) 

Der afholdes møde i aftagerpanelet for ITKO den 28. februar 2022. Referat af mødet 

vil efterfølgende blive sendt til studienævnets medlemmer til orientering. 

 

Undervisningsmiljøvurdering 2021 

Siden om undervisningsmiljøvurdering på studieportalen er opdateret med handle-

planer og kan ses på 

https://studerende.au.dk/studier/fagportaler/aarhus-bss/studiemiljoe/ 

 

COVID-19-restriktioner 

Det er slut med restriktioner på de videregående uddannelsesinstitutioner. Alle re-

striktioner ophæves fra den 1. februar 2022. 
 

 

Punkt 6. Orientering fra møde i Uddannelsesforum den 10.12.21 

Studienævnets formand orienterede fra det seneste møde i Uddannelsesforum, hvor 

der bl.a. blev drøftet anonymisering af eksamensopgaver, praksis for behandling af 

dispensationssager i studienævnene og regionalisering af videregående uddannelser, 

herunder forslag om udflytning af ITKO-uddannelsen til Herning.  

 

Herudover drøftede man rekruttering af studenterrepræsentanter til studienævnene, 

som skal drøftes under punkt 9, samt erfaringsopsamling vedr. omlagt undervisning 

og rammer for studiestart ved Aarhus BSS. 

 

https://studerende.au.dk/studier/fagportaler/aarhus-bss/studiemiljoe/
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Fremover vil orientering fra Uddannelsesforum blive sat på meddelelseslisten sam-

men med øvrige meddelelsespunkter. 

 

 
Punkt 7. Implementering af e-læringsforløb om GDPR i undervisningen 

Christiane Marie Høvring orienterede indledningsvist om, at studieleder og undervis-

ningskoordinatorer har rettet henvendelse til udviklerne af kurset og efterspurgt un-

derstøttende undervisningsmateriale. Det findes ikke på nuværende tidspunkt, og 

Christiane vil følge op på, om der på sigt udvikles brugbart materiale. 

 

Forud for mødet havde mødedeltagerne fået tilsendt forslag til integrering af AU Data-

beskyttelseskurset på ITKO-uddannelsen. Forslaget var opdelt i implementering for de 

nuværende studerende på 2. og 4. semester (foråret 2022) og for de kommende stude-

rende (efteråret 2022 og fremadrettet). 

 

Det foreslås, at de studerende på 2. semester introduceres til kurset i forbindelse med 

faget Digital kommunikation. De studerende vil blive bedt om at gennemføre kurset i 

løbet af den første halvdel af semesteret, og de vil også blive bedt om at generere et 

certifikat, som de kan downloade som PDF (ved mindst 80% rigtige svar). De stude-

rende på 4. semester (specialestuderende) vil blive informeret af de fagansvarlige/ud-

dannelseskoordinatorerne forud for semesterstart. Alle specialevejledere er i den for-

bindelse blevet informeret om GDPR-kurset og relevansen af, at de specialestuderende 

gennemfører kurset. 

 

De kommende studerende vil på 1. semester blive introduceret til kurset og vigtigheden 

af at navigere dataansvarligt i forbindelse med ”Metodedagen” i oktober. De stude-

rende vil blive bedt om at gennemføre kurset i løbet af den første halvdel af semesteret, 

og de vil endvidere blive bedt om at generere et certifikat, som kan downloades som 

PDF (ved mindst 80% rigtige svar). 

 

Studienævnet godkendte det fremsendte forslag. 

 

Det blev drøftet, om studienævnet bør følge op på e-læringsforløbet, når det er gen-

nemført, med henblik på erfaringsopsamling. Studienævnets formand vil undersøge, 

om det forventes, at studienævnene følger op. 

 

 

 Punkt 8. Procedure for opfølgning på undervisningsevalueringer på 

ITKO 

Som bilag til punktet havde mødedeltagerne modtaget forslag til procedure for op-

følgning på undervisningsevalueringer på ITKO. Studieleder Jakob Arnoldi tilkende-

gav, at han i vidt omfang har ladet sig inspirere af proceduren for de erhvervsøkono-

miske uddannelser. 

 

 Studienævnet drøftede forslaget og havde følgende kommentarer, som studielederen 

vil indarbejde i proceduren: 
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 Under punkt 1 tilføjes viceinstitutleder. 

 

 Under punkt 2 ændres fagkoordinatorer til uddannelseskoordinatorer, således at 

terminologien svarer til den, der anvendes under punkt 1. 

 

 Under punkt 6 ”Studielederen orienterer formanden for studienævnet om evalue-

ringsrunden, og hvilke tiltag der er gjort” tilføjes ”med henblik på efterfølgende 

orientering i studienævnet”. 

 
 Det blev påpeget, at der ikke fokuseres så meget på rammerne for kurserne i procedu-

rebeskrivelsen. Studielederen tilkendegav, at relevante kontekstfaktorer kan angives i 

den skriftlige redegørelse.  

 

 

Punkt 9. Manglende studenterrepræsentation i studienævnet fra 1. fe-

bruar 2022 

Der var enighed om, at det er vigtigt for arbejdet i studienævnene, at de studerende er 

repræsenterede, da de i høj grad kvalificerer debatten og kan bidrage med deres syns-

punkter. De tidligere studenterrepræsentanter er kommet med mange gode og kon-

struktive inputs.  

 

Det er derfor meget beklageligt, at ingen studerende i år har stillet op til Studienæv-

net for Virksomhedskommunikation og IT.  

 

De to tidligere studenterrepræsentanter har orienteret om studienævnsarbejdet forud 

for valget. Studieleder og undervisningskoordinatorer vil i begyndelsen af semesteret 

gøre endnu et forsøg på at motivere de studerende til at deltage i studienævnsarbejdet 

som observatører. Studienævnet har brug for en formaliseret samtale med de stude-

rende, og her er studienævnet et godt forum. 

 

Det blev påpeget, at de studerende har givet udtryk for frustration over forslaget om 

udflytning af ITKO-uddannelsen til Herning og den manglende indflydelse, de stude-

rende har haft på forslaget. Formanden orienterede om, at de studerende i Uddannel-

sesforum ligeledes har været skuffede over manglende indflydelse fx i de tilfælde, 

hvor beslutninger træffes i andre fora (eksempelvis beslutninger under corona-pan-

demien, som blev truffet af Studieberedskabsgruppen), eller hvor beslutninger fx har 

økonomiske implikationer og derfor ikke kan træffes af studienævnet alene. Disse ek-

sempler viser, at det er vigtigt at være åben omkring, hvad de studerende rent faktisk 

får indflydelse på.  

 

Der er nedsat studenterpaneler med repræsentanter fra de forskellige årgange. Det kunne 

være rigtig fint, hvis disse studerende også kunne have interesse i studienævnsarbejdet. 

Udfordringen er, at arbejdet i et vist omfang er retrospektivt (som fx undervisningsevalu-

eringer), dvs. at det ikke kommer de pågældende studerende til gode, men får betydning 

for kommende studerende. 
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I den forbindelse ville det være hensigtsmæssigt, hvis man kunne pege på konkrete områ-

der, hvor de studerende kan få større indflydelse. Det kunne eksempelvis være sociale ar-

rangementer, studiestart, sikring af jævn arbejdsbelastning hen over semesteret. 

 

Studienævnet så positivt på muligheden for at give de studerende en udtalelse eller et cer-

tifikat for anerkendelse af arbejdet i studienævnet.   

 

 

Punkt 10. Eventuelt 

Evaluering af FirstAgenda 

Studienævnet har brugt FirstAgenda ved de seneste to møder. Der var enighed om, at 

mødeværktøjet har fungeret fint til deling af dagsordener og bilag, og studienævnet 

fortsætter derfor med at bruge FirstAgenda. 
 

 

  

Mødet sluttede kl. 10.00. 

 

 

Christa Thomsen   Hanne Falsig   

Formand    Referent  


